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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Andrzeja Kraszewskiego

Polska, wstêpuj¹c w 2004 r. do Unii Europejskiej, zdecydowa³a siê przyj¹æ zobowi¹zania dotycz¹ce
poprawy systemu gospodarki odpadami. Nasze zobowi¹zania wi¹za³y siê ze znacznym zmniejszeniem
iloœci odpadów deponowanych na sk³adowiskach odpadów. Zgodnie z zapisami prawa ju¿ w tym roku
iloœæ sk³adowanych na wysypiskach odpadów mia³a siê zmniejszyæ o 25%, a faktycznie dokonano re-
dukcji o oko³o 8%. Od 2013 r. na sk³adowiska ma trafiæ tylko oko³o po³owy odpadów, tak aby ich g³ówny
strumieñ by³ poddany recyklingowi, odzyskowi lub utylizacji termicznej.

Zgodnie z informacj¹ zawart¹ w depeszy Polskiej Agencji Prasowej Komisja Europejska rozpoczê³a pro-
cedurê naliczania kar finansowych w zwi¹zku z niewywi¹zywaniem siê przez Polskê ze zobowi¹zañ w za-
kresie gospodarki odpadami. Chodzi o sprawê kierowania zbyt du¿ego strumienia odpadów
komunalnych na sk³adowiska odpadów. Poniewa¿ rz¹d nie wype³ni³ zobowi¹zañ, od 16 lipca bie¿¹cego
roku Komisja Europejska liczy karne dni. Okazuje siê, ¿e za ka¿dy dzieñ opóŸnienia mo¿emy zap³aciæ
40 tysiêcy euro. Prowadzi to do tego, ¿e w przysz³ym roku zap³acimy pierwsz¹ karê finansow¹, która mo¿e
wynosiæ nawet kilka milionów z³otych. Niepokoj¹ce jest równie¿ to, ¿e od 2013 r. stawka jednodniowa bê-
dzie zwiêkszona do kilkuset euro, co prze³o¿y siê na sumaryczne kary w wysokoœci kilku milionów euro.

W zwi¹zku z tym proszê o udzielenie odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania.
1. Ile dok³adnie jest ju¿ kar naliczonych przez Komisjê Europejsk¹?
2. Czy œrodki finansowe na ten cel s¹ zapewnione w bud¿ecie pañstwa?
3. Czy istnieje mo¿liwoœæ negocjowania w sprawie terminów i wysokoœci kar, jakie mo¿e na³o¿yæ na

Polskê Komisja Europejska?
4. Jeœli istnieje mo¿liwoœæ negocjacji z KE, to w jakich obszarach Polska i resort œrodowiska pójdzie

na ustêpstwa dla KE w zamian za nienaliczanie kar za sprawy odpadowe.
5. Czy w zwi¹zku z opisywanym problemem jest przewidywana nowelizacja ustawy o odpadach?
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